
KÄRDLA LASTEAIA HOOLEKOGU TÄISKOOSSEISU KOOSOLEK

22.02.2023

Algus: 18.00

Lõpp: 19.50

Toimumise koht: Hiiumaa Arenduskeskuse nõustamiste ruum

Kohal viibisid: Ragne Jõhvik, Kerli Varrik, Mart Kaups, Jaana Lepamaa, Roman Lukas, Tiina Hinno, Ivi 

Remmelg, Tuuli Tammla, Liisi Mäeumbaed, Aivar Viidik

Puuduvad: Mari Orgusaar, Tuuli Karukäpp

Juhatas: Roman Lukas

Päevakord:

Teemad:

1. Uue lasteaia projekteerimine (ettekanne hr. Viidikult);
2. Seitsmenda lasteaiarühma loomine (ettekanne pr. Hinnolt, täiendused hr. Viidikult);
3. Lasteaia sisekliima (ettekanne pr. Hinnolt);
4. Infovahetus lasteaias (arutelu pr. Hinnoga);
5. Lasteaia kehtiv arengukava (täitmise ülevaade pr. Hinnolt);
6. Lasteaia uus arengukava (valla poolsed suunad/soovid – ülevaade pr. Mäeumbaed´ilt, lasteaia 

plaanid – ülevaade pr. Hinnolt);
7. Lasteaia uus põhimäärus (ülevaade pr. Mäeumbaed’lt);

8. Muud küsimused. 

1. Osavalla vanem hr. Viidik andis ülevaate uue lasteaia ehituse hetkeseisuks. 2025. a soovitakse uuel 

lasteaial linti lõigata. Soov on tingitud kohalikest valimistest ja vajadusest olla pildil. 

Praeguste prognooside kohaselt on uuele lasteaiale vaja ruumide jaoks 3500 ruutmeetrit 130 lapsele. 

Analüüs on tehtud kuue võimaliku asukoha kohta valla arhitekti poolt.

a) Põllu tn. ja Nuutri 11 ristmik (valla arhitekti eelistus). Sobib, sest on valla kinnistu, olemas 

kommunikatsioonid, katlamaja lähedal;

b) Tiigi 3. Hetkel laualt maas, sest krunt liiga väike;

c) Rookopli 22B (valla arhitekti eelistus). See on realiseerimiskeskuse kinnistu, kuulub Hiiumaa Tarbijate 

Ühistule. Sobiv, sest on linna keskpunktis, varjatud suletud territoorium, elavast liiklusest eemal. 

Raskendav asjaolu - ei ole valla kinnistu;

d) praegune keskkonnateenuste asukoht. Ebasobilik, kuna liiga äärelinnas, tiheda liiklusega;

e) Selveri taga heinamaa nurgas;

f) Praegune asukoht (valla arhitekti eelistus). Sobiv asukoht, kuid nõuab rekonstrueerimise ajaks 

asenduspindasid ca aastaks.

Valla arhitekti seisukoht - pole mõtet teha kiiresti ja odavalt, pigem siis juba rekonstrueerida vana. Hr. 

Viidik peab oluliseks hoolekogu liikmetelt saadavat sisendit ja arvamust.



Hoolekogu soovitas uue lasteaia mahutavust perspektiiviga hinnata ja võtta arvesse Hiiu osavalla laste 

arvu kasvu tulevikus. 130 kohta ei pruugi olla piisav.

2. Sügisest on vajadus kahe sõimerühma järele. Osavald pakkus ruume Kärlda Põhikooli tütarlaste 

käsitöömajja. Need on sobilikud ruumid kooliks ettevalmistavale rühmale. Ettepanek on vastuvõetav nii 

lasteaiale kui ka Kärdla osavallale. Lasteaial oleks kohe pakkuda ka sisustus. Osavalla probleem on, et kes

sisustab ülejäänud ruumid majas ja maksab arved.

3. 1. veebruaril käis lasteaias Tervisekaitseamet. Kontrollis kõik rühmaruumid, menüüd, õueala. Maja 

vastab tervisekaitse nõuetele.

Ettepanek- rohkem tuulutada. Teha seiret, millal hoida aknad lahti ja kinni. Tiina küsib Terviseametilt 

seadme, millega õhusaastet mõõta. 

4.  Lapsevanemate  soov  on  Eliisi  rohkem  kasutada  ja  märkida  pikemalt  ette  tulevad  sündmused  ja

muudatused. Eriti oluline on teavitada personali muutustest. Edaspidi majaväliste ürituste infot jagab ka

lasteaed edasi (trennid, kino jne).

5. Ülevaadet kehtiva arengukava täitmisest ei saadud. Pr. Hinno sõnul hakatakse ettevalmistama uut 

arengukava kuna praegune kaotab aasta lõpu seisuga kehtivuse. Esmase sisendi saab lasteaia aasta 

tegevuse aruandest. Lasteaed annab lugeda huvigruppidele tasakaalustatud rahulolu dokumendi. Juba 

praegu on lasteaia kodulehel üleval tegevuskava 2022/2023. 

Hoolekogu on huvitatud uue arengukava koostamisel osalema. Kuna aega aasta lõpuni ei ole väga palju, 

siis võiks uue arengukava drafti hoolekogusse suunata 1. Aprilliks. Samuti peab hoolekogu vajalikuks, et 

arengukava juurde tekiks arengukava rakenduskava ning viimane oleks eelarvestatud. Sisehindamise 

aruande juurde lisame ka hoolekogu arvamused.

6.  Mäeumbaed - valla ootus, et uue arengukava koostamisse oleks kaasatud oleksid kõik huvigrupid + 

valla enda pool + volikogu. 

7. Mäeumbaed - uus põhimäärus on laua peal, rihitakse aprilli volikokku. Tuleb hoolekogule 

ülevaatamiseks.

8. a) Millal teostatakse lasteaia välisfassaadi pesu ja kas mänguväljak saab renoveeritud? Suuliselt on 

vastus olemas hr. Viidikult: osavallal vahendid selleks puuduvad, saate uue lasteaia maja!

b) Millel baseerus otsus, et ehitada uus lasteaed? Kas sellele eelnes põhjalik analüüs? Vastab Liisi - 

koolivõrguanalüüs on nähtav Googles. Kas ka ehitustehnilist ekspertiisi on tehtud, selle kohta vastust ei 

oska anda.


